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ul. T. Kościtiszki ll

8'-)-4(Xl %pólno Kra.ieńskie

OR.0002. 1.8.2024

Protokół Nr LXIV/2024
z LXIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 31 stycznia 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 13:20.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonal Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, źe sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dżwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Pi?iblicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwycza5owo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

Przewodniczący RM poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie chwilą ciszy śp.
Halinę Zimon-Poro$ńską wieloletnią Przewodniczącą Rady Nadzorczej Zakładu
Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :

- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Jarosława Tadycha Starostę Powiatu Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- przedstawicieli podmiotów medycznych,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostałych obecnych na dzisiejszej sesji, a także tych
oglądających w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, dyrektorów
jednostek organizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stano'w'
quorum, prz2y którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecny radny RM Antoni Dolny usprawiedliwił swoją nieobecność.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapyta?ł, czy ktoś z radnych chciałaby zlo0c wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, ze nikt nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie między
sesjarni, w tyrn z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Funkcjonowanie i działalność instytucji ochrony zdrowia w Gminie Sępólno
Krajeńskie w 2023 roku:

a) informacja Burmistrza Sępólna Krajeńskiego
- dyskusja,

b) NOVUM-MED Sp. z o.o. prowadząca Szpital Powiatowy im. dr. Adarna Gacy
i dr. Józefa Łaskiego NZOZ w Więcborku
- dyskusja,

c) Centrum Medyczne SPAMED
- dyskusja,

d) NZOZ DOKTÓR Spółka z o.o.
- dyskusja,

e) Zespół Diagnostyczno-Leczniczy Bonus-Plus
- dyskusja,
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f) Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna
- dyskusja,

g) NZOZ ,,JANTAR" Ośrodek Terapii Uzależnień i Współuzależnienia
- dyskusja,

h) Stacja Opieki Długoterminowej ,,Caritas"
- dyskusja,

i) Gabinet Rehabilitacji i Terapii Manualnej
- dyskusja,

j) IZOMED Zakład Rehabilitacji
- dyskusja,

k) KAPOST Sp. z o.o. - Centrum Terapii Krajna
- dyskusja,

l) POMOST (środek środowiskowej opieki psychologicznej i
psychoterapeutycznej dla dzieci i młodzie$
- dyskusja.

8. Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023.

9. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023:

a) Komisji Rewizyjnej,

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,

c) Komisji Budżetu,

d) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,

e) Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego,

f) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,

g) Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej.

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez

Gminę Sępólno Krajeńskie.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przyznania statuetki za osiągnięcia sportowe wraz z nagrodą pieniężną,

b) wprowadzenia opłaty targowej, określania jej wysokości oraz zarządzenia jej
poboru w drodze inkasa.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.
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13. Odpowiedzi na wolne wnioski.

14. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała według
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LXIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXIII sesji Rady Miejskiej zostal przy3ęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyma?ło się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozda?nie zostało przesłane radnym za
pomocą poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 28 grudnia 2023 roku do dnia 31 stycznia 2024 roku.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego rozszerzył informację z dnia 26 stycznia 2024 r.
dotyczącą spotkania z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim. Wskazał, że omawiano
sprawę obwodnicy dla Sępólna Krajeńskiego. Nadmienił, że 24 stycznia 2024r.
zostały otwarte oferty na wyłonienie wykonawców obwodnic dla Sępólna Krajeńskiego
i Karnienia Krajeńskiego. Stwierdził, że wszystkie oferty opiewają na różne kwoty i
trzy spośród tych ofert mieszczą się w kwocie dostępnej, którą dysponuje
zarnawiający, więc po formalnym sprawdzeniu ofert, jeżeli nie będzie żadnych błędów,
to na pewno przetarg zostanie rozstrzygnięty. Następnie zaprosił do objerzenia
krótkiego filmu, który został upubliczniony jako informacja publiczna dla naszych
mieszkańców i zainteresowanych obwodnicą Sępólna Krajeńskiego.

Film stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodał, że gmina prowadzi
rozpiskę historyczną dotyczącą obwodnicy Sępólna, gdzie pierwsze działania związane
ze staraniem się o obwodnicę zaczęły się w roku 2002. Została wtedy przygotowana
dokumentacja o nazwie ,,Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na terenie
Powiatu Sępoleńskiego". W dokumencie tym były pokazane rozwiązania jak poprawić
bezpieczeństwo ruchu drogowego i m.in. z tego opracowania wywodzą się takie
skrzyżowania jak rondo Kazimierza Wielkiego, czy rondo Ks. Grudzińskiego. Również
w tym dokumencie pojawiły się już pierwsze informacje o obwodnicach Karnienia,
Więcborka i Sępólna. Następnie stwierdził, że dzisiaj jest rok 2024 ijesteśmy jeszcze
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przed robotarni budowlanymi. Dodał, że z informacji, które gmina posiada wynika, że
czekają nas jeszcze minimum 4 lata. Burmistrz stwierdził, że nale,0 trzymać kciuki,
aby nie było do 30 lat i ze'by wszystko się w terminie ziściło. Nadmienil że można być
spokojnym, że obwodnica Sępólna będzie prędzej, czy później wybudowana, a teraz
nale$ lobbować, aby była jak najprędzej zrealizowana.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękował wszystkim zaangażowanym w
akcję Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W tym roku został pobity rekord, nie
tylko własny z poprzednjego roku, gdzie zebrano bodajże 48 tys. zł, ale jest też to
największa kwota w Powiecie Sępoleńskim. Dodal, źe bardzo cieszy to, iż wróciła
normalność, gdzie grali policjanci, stra',acy, rnłodzież, dzieci, dorosli, stowarzyszenia.
Wszyscy chętnie zaangażowali się w tą akcję i dzięki temu odbył się fantastyczny final
w Sępólnie Krajeńskim.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która poprosiła o
rozwinięcie tematu spotkania, które odbyło się 16 stycznia dotyczącego spraw
smogowych. Dodala, że mieszkańcy obawiają się kar oraz zapytała co z tymi ludźmi,
których na to nie stać. Stwierdziła, że w obrębie swojego zarnieszkania są mieszkańcy,
których na to nie stać, nawet na to aby coś kredytować.

Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która zapytała o planowany zakres prac w
prograrnie ,,Ciepłe Mieszkanie". Dodała, ze prawdopodobnie chodzi o wymianę źródeł
ciepła, czy może też jakieś inne prace.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do zadanych pytań wyjaśniając, że
szczegółowe informacje nale,$ pozyskiwać bezpośrednio w Urzędzie Miejskim, lecz
jeżeli ktoś nie chce wybrać się do Urzędu albo nie moźe, to funkcjonuje strona
internetowa, na której są opisane te prograrny i są podane pełne informacje.
Następnie dodal, że te dwie poruszone sprawy są ze sobą powiązane i pierwsza
dotyczy uchwaly naszego Województwa, która zobowiązuje, że od 1 stycznia tego roku
nie powinno się w ogóle palić w piecach, typu kopciuchy. Uchwala ta zostala podjęta
już w roku 2019, więc był jakiś czas do przygotowania się do tej uchwały. Zawiera
ona w sobie kolejne terminy, np. kolejnym rokiem jest rok 2028, od którego nie będzie
moia palić w piecach klasowych, a takze jest gdzieś zapisane, ze paliwo gazowe jest
pod znakiem zapytania. Stwierdził, że wbrew pozorom jest to bardzo trudna sytuacja,
dlatego też samorządy oraz Konwent Powiatowy i Konwent Burmistrzów zwrócili się
do Pana Marszalka z prośbą, żeby przesunąć wejście w $cie tych przepisów. Na dzień
dzisiejszy nie ma odpowiedzi na te pisma, lecz odpowiedzią na nie, było zwołanie tego
spotkania, gdzie Marszałek otworzył szeroką debatę, ponieważ uczestniczyli w tym
przedstawiciele środowisk ekologicznych, naukowych, przedsiębiorców,
sarnorządowców, mieszkańców. Debata była o?ona i stanowłska były różne.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnil że jeden głos był dość istotny, który
pokazal to co tutaj wskazano w pytaniu Pani radnej, że gdy wprowadzarny takie
przepisy to należy dać mieszkańcom możliwości zrealizowania tych przepisów. Bo to,
że teraz jest moźliwość karania mieszkańca, który się nie dostosował to nie rozwiązuje
sytuacji. Nie jest rozwiązaniem wysłanie kontroli i nałożenie mandatu w wysokości
500 Zl skoro mieszkaniec nie jest w stanie poradzić sobie z tym problemem, dlatego
też zwracano uwagę, źe powinien być opracowany stosowny program typowo na
wymianę pieców. Dodał, że co do zasady uchwała antysmogowa to dobro, bo nikt nie
chce ?c w zanieczyszczonyrn środowisku. Natomiast sposób dojścia do efektów tej
uchwały powinien być przemyślany, przygotowany i przeprowadzony. Poinformował,
że na spotkaniu przedstawiciel Rady Miej skiej w Bydgoszczy zadał konkretne pytanie,
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czy ktoś przeanalizował z jakim problemem się borykamy i ile na to potrzeba pieniędzy
oraz czasu. Zapytał też, czy wyliczył ktoś ile potrzeba lat na wymianę pieców w samym
Województwie Kujawsko-Pomorskim i nie było na to odpowiedzi. Burmistrz
podkreślił, że generalnie odpowiedź jest taka, że poszczególne samorządy, będą miały
obow'ązek opracowania własnego planu dojścia do likwidacji wszystkich pieców typu
kopciuch. Natomiast drugą sprawą jest sprawa finansowa, gdzie musi być jakiś
instrument pomocowy, który poka?że tym, którzy nie są w stanie sami sobie poradzić
z tym problemem, że jest pomoc finansowa. Prograrn ,,Ciepłe Mieszka?nie" posiada
szeroki zakres. Prograrn ten polega na tym, że w ramach tego projektu trzeba wykonać
audyt, który poka?że co trzeba zrobić, aby mieszkanie było tzw. ciepłe. Na ogół jest
wykazane, że mieszkanie takie trzeba ocieplić, wymienić stolarkę okienną, drzwiową
i wymienić system ogrzewania. Generalnie środki z tego Programu nie są tylko pod
kątem wymiany sarnego źródła ogrzewania, ale kompleksowego rozwiązania.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że ma to sens, poniewa?ż jeż,eli ktoś
ogrzewa się piecem kaflowym bądż kopciuchem, to ma również problem z
zatrzyrnaniem ciepła w mieszkaniu, ponieważ są one niedocieplone. Wymiana samego
źródła ciepła, czyli pieca na pompę cieplną, czy jakieś elektryczne rozwiązanie
spowoduje, że mieszkaniec nie będzie nawet w stanie ponosić kosztów tego ogrzania.
Wiele osób w Województwie Kujawsko-Pomorskim ma problem z wyrnianą sarnego
źródła ogrzewania, dlatego zosta?ły kierowane wnioski o wydłużenie terminów
obowiązujących w tej uchwale. Oczywiście były też wnioski pr.zeciwne aby niczego już
nie wydłużać, gdzie argumentacja była taka, że jak znowu da się dwa lata, to znowu
to minie i nic się nie zrobi. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podkreślił, że sytuacja
na dzisiaj jest taka, że uchwała obowiązuje i samorządy wnioskują o jej wydłużenie.
Odbyła się już pierwsza debata na ten temat, a z kolejnych pism Pana Marsza?łka
wynika, żeby z naszego sarnorządu delegować osoby do zespołu, który ma
wypracować stanowisko w sprawie tej uchwały i jak ją zmodernizować. Stwierdził, że
problemy zawarte w tych dwóch pytaniach zostały na tych spotkaniach
przedstawione i będą kolejne spotkania, które nie wiadomo w jakim kierunku pójdą i
jak się zakończą.

Nikt więcej nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informacja z działalności w okresie między sesjami zostala również
przesłana radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytal w/wym. informację wraz z informacją o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanow' załącznik nr 7 do protokołu.

Pytań do przedstawionej informacji nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął
ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad.5. 8kładanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowal, że między sesjarni nie została złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację
lub zapytanie, to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.
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nktNikt nie zło$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten pu:
i przeszedł do kolejnego.

Ad.6. Wolne wnioski i interpelacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zwrócił się z prośbą o rozwa;Ienie
propozycji zainstalowania na pla?ży miejskiej w Sępólnie elementów architektury
rekreacyjnej w postaci drewnianych parasoli pokrytych trzciną wraz ze stolikami
piknikowymi. W przekonaniu radnego takie przedsięwzięcie podniesie potencjal
turystyczno-rekreacyjny tego miejsca, a co najwa?żniejsze z po?kiem będzie słu,?ć
mieszkańcom gminy i odwiedzających ją gościom. Dodal, że jako źródło finansowa?nia
pomocne będą środki Lokalnych Grup Działania przeznaczone na rozwój
infrastruktury sportowo-rekreacyjnej. Do złoźonego wniosku radny przekazal
fotografię tego typu inwestycji, która została realizowana w Szczecinku.

Fotografia stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Następnie radny RM Artur Juhnke przekazał apel w imieniu mieszkańców Osiedla
Słowackiego, którzy w ostatnim czasie zgłosili się do niego, aby zaapelować do
kierowców poruszających się po ulicy Słowackiego, pomiędzy ulicą ks. Popiełuszki a
Baczyńskiego wzdłuż gara?0 o zachowanie szczególnej ostrożności i uwagi w stosunku
do pieszych, którzy poruszają się po tejże ulicy, korzystając właśnie z gara;$, czy
śmietników, które są przy niej położone. Dodał, że niedawno doszło tarn do groźnego
potrącenia. Radny RM Juhnke podkreślił, że jest to droga przez którą dzieci
zamieszkujące na osiedlu idą do i ze szkoły. Apel o ostrożność skierował również do
pieszych uczestników ruchu drogowego w tym miejscu. Przedmiotowy odcinek drogi
stał się ostatnio alternatywną trasą dla budowanego ronda i zaobserwować można na
nim wzmożony ruch. Mieszkańcy wskazywali, że znajduje się tarn niebezpiecznie
ograniczający widoczność kontener na odzież. Radny poinformowal, że interweniował
w tej sprawie u Pani Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej, co spotka?ło się z jej
zrozumieniem i obietnicą zmiany lokalizacji w najbliższym czasie.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która w imieniu
mieszkańców i pacjentów Przychodni Doktór przekazała, że podmiot ten został
pominięty, jeżeli chodzi o miejsce dla osób niepełnosprawnych. Doda?ła, ze koło CAS-
u jest jedno miejsce, które jest bez przerwy zajęte. Dodała, źe jest tarn dość dużo
pacjentów, bo jest gabinet rehabilitacyjny, gdzie przy3eMz:?'3ą ludzie naprawdę chorzy,
którzy ledwo pod górę podejdą. Pani wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że to miejsce
zostało pominięte dlatego wnioskuje o rozważenie, aby jak najbliżej zostało to
wykonane.

Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która wnioskowała o podjęcie działań w celu
osuszenia zalewanej działki przy ulicy Koronowskiej. Pani radna uważa, że nalezy to
uregulować przed budową ulicy Więcborskiej, źeby uniknąć jej podmakania i
zniszczenia.

Głos zabrał radny RM Tobiasz Świniarski, który wnioskował o podjęcie pilnej
interwencji w sprawie pochylonego drzewa na drodze wojewódzkiej 241 relacji
Sępólno-Tuchola, 24 kilometr, 6 metr. Radny RM zgłaszal to pochylone drzewo już do
Państwowej Stra?0, informowal też Pana Kierownika. Dodał, że problem wynika z tego
iż drzewo to znajduje się na granicy pasa drogowego a właściciela nieruchomości.
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Dodal, że z dnia na dzień jest coraz bardziej pochylone i może się coś wydarzyć, tym
bardziej, że znowu zapowiadają wiatry w ten weekend, dlatego prosi o interwencję.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który odniósł się do wcześniejszej swojej
wypowiedzi na temat kopciuchów. Wyjaśnił, że każda gmina zobowiązana jest
prowadzić rejestry w jaki sposób mieszkańcy się ogrzewa5:ą i z tych rejestrów, które
mamy w Gminie wynika, że jest 1800 tzw. kopciuchów. Natomiast w budownictwie
wysokim tematu praktycznie nie ma, poniewa?ż funkcjonuje sieć ciepłownicza, a jeż:eli
chodzi o osiedla i tereny wiej skie to każdy ma indywidualne źródło ogrzewania. Dodal,
że w mieście jest możliwość ogrzewa?nia się gazem, które na dzisiaj jest uznawane jako
paliwo dopuszczalne, więc w mieście jest ja?kaś alternatywa, lecz tarn gdzie nie ma
sieci gazowej, czyli na terenach wiejskich i w pewnych obszarach przed miastem, nie
ma innego wyjścia jak stosowanie na dzisiaj dostępnych źródeł ogrzewania, typu
pompy ciepła, czy elektryczne. Są to systemy bardzo drogie i na dzisiaj wiadomo, że
jeżeli pompy ciepła nie zainstaluje się równocześnie z fotowoltaiką to będzie znaczny
koszt, natomiast elektryczne ogrzewania zależą od wysokości cen. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdził, że patrząc na problem naszej Gminy to jest jeszcze 1800
punktów, które nale$ wymienić. Od czasu funkcjonowania prograrnów pomocowych
,,Ciepłe Mieszkanie", czy ,,Ciepły Dom", czy też ,,Czyste Powietrze" mieszkańcy zło$li
300 wniosków. Dodal, że problem jest bardzo du$ i przy dobrych instrumentach
finansowych to jeszcze 2-3-4 lata Gmina będzie się jeszcze z tym borykała, aby
doprowadzić tą sprawę do stanu oczekiwanego.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 15 stycznia 2024 roku
wpłynęła do Przewodniczącego Rady Miejskiej skarga na Dyrektora Zakładu
Obsługi Oświaty Samorządowej w Sępólnie Krajeńskim oraz Dyrektora Szkoły
Podstawowej dotycząca działalności szkoły i oddziału przedszkolnego. Zgodnie z §
109 d ust. 1 pkt 3 niezwłocznie został nadany bieg sprawie kierując ją do
rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.

Dodal, że w dniu 28 stycznia 2024 roku grupa radnych Rady Miejskiej i obecna na
koncercie W(ŚP radna Rady Powiatu uczestniczyła w licytacji Wielkiej Orkiestry
Świątecznej Pomocy. Ze zbiórki radnych RM i Pani radnej Rady Powiatu wylicytowano
zdjęcie przekazane przez Pana Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego Piotra
Calbeckiego. Na zdjęciu jest Pan Łukasz Rostowski L.U.C. ceniony producent
muzyczny, wokalista, kompozytor, re,?ser wideoklipów, który w 2023 roku stworzył
muzykę do filmu ,,Chłopi". Wylicytowany fant zostanie przekazany do Centrum
Kultury i Sztuki do studia ,,Kontrabas" i zawiśnie w ,,Galerii Sław".

Ponadto Przewodniczący RM przypomniał, ze zgodnie z ustawą o sarnorządzie
gminnym radny zobowiązany jest do złożenia oświadczenia majątkowego na 2
miesiące przed upływem kadencji. W związku z tym, że kadencja upływa 30 kwietnia
2024 r. to ośw'adczenie naleo zlooc na dzień 29 lutego 2024 r. i w tym konkretnym
dniu, czyli wszystkie dochody, zobow'ązania i posiadany majątek na dzień 29 lutego
2024 r. Dochody z tytułu np. zatrudnienia, emerytury, diety od 1 stycznia do 29
lutego br. włącznie. Ośw'adczenia majątkowe składamy w dwóch egzemplarzach w
Sekretariacie Urzędu Miejskiego.

Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która zapytała, czy to oświadczenie majątkowe
ma byyć za 2023 rok i drugie za te dwa miesiące?

Przewodniczący RM wyjaśnił, że o kolejnym oświadczeniu poinformuje na sesji w
miesiącu lutym. Obecnie nalezy z'rozys za dwa miesiące w dniu 29 lutego 2024 r.
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Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która stwierdziła, że zawsze trzeba okazywać
się zeznaniem rocznym PIT, więc czym należy się okazać za te dwa miesiące?

Przewodniczący RM wyjaśnil źe jest to na podstaw'e oświadczenia i dlatego bez PIT.
Następnie zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Funkcjonowanie i działalność instytucji ochrony zdrowia w Gminie
Sępólno Krajeńskie w 2023 roku:

Przewodniczący RM poinformowal, źe zaproszenie na sesję oraz prośbę o
przygotowanie informacji przekazal do instytucji, które są wymienione w porządku
obrad. Radni w materialach sesyjnych otrzymali te informacje, które do dnia wysyłki
materiałów dla radnych zostaly przez instytucje przekazane. Dodal, że do wszystkich
podmiotów wymienionych w porządku obrad zwrócił się z prośbą o udział w sesji i
przedstawienie informacji z działalności. Nadmienil że pomimo niezłożenia informacji
pisemnej istnieje możliwość bezpośredniego przedstawienia informacji na sesji.

a) Informacja Burmistrza Sępólna Krajeńskiego

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, że radni informację otrzyrnali wraz z
materiałarni sesyjnymi.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawiła
informację Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z zakresu ochrony zdrowia za 2023 rok.

Informacja stano'w' załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu porządku obrad.

b) NOVUM-MED. Sp. z o.o. prowadząca Szpital Powiatowy im. dr. Adama
Gacy i dr. Józefa Łaskie7o NZOZ w Więcborku

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni informację otrzymali wraz z
materialarni sesyjnymi.

Głos za'brala uczestnicząca w sesji Pani Bożena Pieczka Prezesa Zarządu NOVUM-
MED Sp. z o.o. w Więcborku, która przedstawiła informację w powyższyrn zakresie.

Pani Prezes podczas przedstawiania przekazanej informacji dopowiedziała, że w
minionym roku po raz pierwszy na przestrzeni ostatnich lat Narodowy Fundusz
Zdrowia zwiększył wartość ryczałtu na rok bieżący. Dodała, że mialo to miejsce
dwuk?rotnie, pierwszy raz zwiększenie nastąpiło od miesiąca lipca i byyła to wartość
przekładająca się kwotą 1978 269,00 zł. Drugie zwiększenie od 1 lipca, zw'ększenie
wyniosło 4,7%, co przełożyło się na kwotę 1083 234,00 ZŁ Pani Prezes wyjaśniła, że
była to wartość wskazana do wypracowania w roku minionyrn, niestety nie udało się
wartości tego zwiększenia w pełnym zakresie wypracować, z uwagi na pewne
okoliczności zewnętrze i wewnętrze, osiągnięto poziom 95%.

Ponadto Pani Prezes wskazała, źe w połowie grudnia zosta?ł poszerzony zakres
świadczeń poprzez Poradnię Urologiczną, niestety w trybie komercyjnym z uwagi na
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to iż NFZ nie wyraził zgody na zakontraktowanie tej usługi w trybie publicznym.
Dodała, że Spółka ubiega się o zakontraktowanie tego zakresu, jednak nie jest to
zależne od Spółki, albow'em wymaga to przeprowadzenia postępowania
konkursowego przez NFZ.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który powiedział, że mów'one jest, że na rynku
jest brak lekarzy, w związku z tym zapytał, czy nie warto na wyższych szczeblach
zająć się tym, aby każdy student kończący medycynę musiał obowiązkowo
odpracować w szpitalach, czy w przychodniach na terenie Polski. Nadmienil że
kiedyś usłyszał opinię studenta, źe za te głodowe stawki nie będzie pracował i ma już
podpisany kontrakt w Niemczech. Radny dodał, że wykształcił się za pieniądze
Polaków. Ponadto Pa?n J. Tomas zapytał, czy w środowisku medycznym nie powinno
się podjąć jakiegoś głosu na ten tematu, bo studia medyczne są jedne z najdroższych
na świecie i jeżeli ktoś chce wyjechać, to niech odda pieniądze dla kolejnego, który
chce się uczyc. Stwierdził, że takie jest jego stanowisko i może wywołać fale krytyki
pod swoim adresem ale jej się nie boi, bo chyba jest coś nie tak.

Pani Prezes stwierdziła, źe jest to kwestia systemowych rozwia7,a?r?i i szersze5 dyskusji,
a także jest to kwestia naboru na specjalizacje lekarskie, które odbywają się. Dodała,
że prawdopodobnie zostanie to w próżni. Dyskusja taka niewątpliwie jest
prowadzona, aczkolwiek nieskutecznie. Stwierdziła, że mamy nowy rząd i te problemy
są znane i z tego co wszyscy medialnie w'edzą jest to przedmiotem rozwa?za?rs na
szczeblu ministerialnyrn.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu porządku obrad.

c) Centrum Medyczne SPAMED

Informację radni otrzyrnali w materiałach sesyjnych.

Przewodniczący RM poinformowal, że Pan Sławomir Kuczyński Prezes Centrum
Medycznego SPAMED poinformowal telefonicznie w dniu wczorajszym, ze nie weźmie
udziału w sesji z powodu kontuzji. Jednocześnie zadeklarował, że jeżeli będą pytania
to odpowie na piśmie i jeżeli będzie taka potrzeba weźmie udział w posiedzeniu
Komisji Zdrowia.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu porządku obrad.

d)NZOZ DOKTÓR Spółka z o.o.
Przewodniczący RM poinformował, że radni informację otrzymali wraz z materiałami
sesyjnymi.
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Pani Teresa Ruthendorf-Przewoska Kierownik NZOZ ,,DOKTÓR" Spółka z o.o.
przedstawiła informację. W swoim wystąpieniu Pani Kierownik ponadto zaapelowała
do radnych, którzy mają kontakt z mieszkańcarni, aby propagować wśród pacjentów
szczepienia przeciw grypie, bo w naszym rejonie było ich bardzo malo, a jest coraz to
więcej doniesień, że te szczepienia chronią przed chorobarni serca i mają bardzo dużo
działań pozytywnych. Dodała, że przebiegi grypy są coraz bardziej groźne i związane
m.in. z tym, że społeczeństwo się starzeje i ta odporność jest coraz mniejsza.
Nadmieniła, że dzięki osobistej interwencji Pani Prezes w Ministerstwie udało się
pozyskać trochę szczepionek przeciw Covid-19 i prowadzić te szczepienia.
Podczas przedstawiania informacji wskazala, że w grupie osób nad którymi sprawują
opiekę urodziło się 38 dzieci, a zmarło 85 osób. Wynika z tego, że jest ujemny wzrost
demograficzny. Ponadto odniosła się do szczepień dzieci informując, że szczepienia
obowiązkowe prowadzone są na bieżąco i w całej grupie dzieci jest tylko 4, która
uchyla się od szczepień. Ponadto zwróciła się z prośbą do Pani Kierownik Referatu
Spraw Obywatelskich o przesyłanie informacji na temat tego co ma się odbyć na
terenie gminy, bo do Zakładu zgłasza się dużo chorych ludzi, którzy z chęci
przeczytaliby i skorzystali z takich badań.
Następnie Pani Kierownik NZOZ DOKTÓR ustosunkowala się do wcześniejszej
wypowiedzi radnego RM Janusza Tomasa w sprawie zatrudnienia lekarzy. Wskazała,
że Zakład od kilku lat poszukuje ludzi do pracy, głównie lekarzy oferując nawet
mieszkanie i chętnych nie ma. Po podliczeniu stawek jakie oferuje lekarzom można
stwierdzić, źe są one troszkę lepsze niż w Niemczech, a mimo to chętnych nie ma.
Stwierdziła, że nie wie jaki skutek by odniosło wprowadzenie obowiązkowej pracy.

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Ryszard Skulski, który wyjaśnił, że z przedstawionej informacji
wynika, że łącznie porad lekarskich było 46 832 i czy w tą sumę porad wchodzi
również wypisanie recepty czy np. zastrzyk. Doda?ł, że wychodzi z tego, że dziennie
musiałoby być przyjmowanych 200 pacjentów. Następnie zapytał, czy wzrost o 31%
porad lekarskich, to jest dobrze, czy też źle, bo z wcześniej przestawionych informacji
ze Szpitala, bądź SPAMEDU widać, że tych wizyt jest porównywalnie co z rokiem
ubiegłyrn, a tu jest o 31% więcej.

Pani Ruthendorf-Przewoska odnosząc się do wypowiedzi wskazała, że uwa?ża, że jest
o tyle dobrze, bo spada ilość teleporad. Wyjaśniła, że w skład porady wchodzi: porada
pacjenta, gdy przychodzi do Zakładu, teleporada i porada receptowa. Wzrost porad
jest dobrym objawem, bo świadczy, że ludzie się wcześniej zgłaszają do lekarza,
jeszcze z mniejszymi dolegliwościami i kiedy można jeszcze wcześnie rozpoczynać
leczenie. Jest to pozytywnym objawem, że ludzie są bardziej wyczuleni na swoje
zdrowie.

Głos zabrala radna RM Mariola Turek, która zapytała, czy w Zakładzie jest stosowana
zasada przypominajki np. dzień wcześniej przed wizytą, gdzie umówione wizyty są
nieraz długoterminowe.

Pani Ruthendorf- Przewoska stwierdziła, że nie.

Radna RM Turek zauwa$ła, że warto takie coś wprowadzić, bo są wizyty nieodwołane
przez pacjentów, które blokują możliwość dostępu do lekarza innym pacjentom.
Pani Ruthendorf- Przewoska Kierownik NZOZ Doktór wyjaśniła, że jest to możliwe w
przypadku porad specjalistycznych, bo pacjent się wcześniej rejestruje i czeka na tą
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wizytę. Natomiast w POZ, gdzie wizyta jest na bieżąco i nie wiadomo, kto i kiedy się
z,Josi jest to nie do zrealizowania.

Radna RM Mariola Turek zapytala, czy wizyty są umawiane np. dwa dni do przodu.

Pani Kierownik stwierdziła, że nie i że pacjent jest przyjęty w dniu zgłoszenie.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję.

Przewodniczący RM ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXIV sesji RM w
Sępólnie Krajeńskim i poinformowal, że Rada Miejska będzie obradowała w 13
osobowym składzie. Nieobecny radny RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił swoją
nieobecność w dalszych obradach sesji.

Następnie Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu porządku obrad.

e) Zespół Diagnostyczno-Leczniczy Bonus-Plus

Przewodniczący RM poinformowal, że informacja nie wpłynęła.

Prośbę o przygotowanie oraz zaproszenie na sesję skierowano do Zespołu
Diagnostyczno-Leczniczego BONUS-PLUS, lecz przedstawiciel nie jest obecny na
dzisiejszej sesji.

W związku z powyższym Przewodniczący RM zarnknąl ten podpunkt i przeszedł do
kolejnego.

o Powiatowa Stacja Sanitarno- Epidemiologiczna

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że radni informację otrzymali wraz z materiałami
sesyjnymi.

Pani Gabriela Krause Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Sępólnie
Krajeńskim wskazała, że głównie przedstawi informację na temat szczepień, a zakres
działalności Stacji jest znacznie szerszy i o szersze informacje zaprasza na sesję Rady
Powiatu lub zapoznanie się z informacją o stanie sanitarnym Powiatu za 2023 rok,
która zostanie umieszczona na stronie internetowej.

Poza omów'eniem zalączonej informacji Pani Inspektor nadmieniła, że Stacja zajmuje
się również: opiniowaniem projektów planów zagospodarowania, uzgadnianiem
warunków zabudowy, uzgadnianiem dokumentacji projektowej, kontrolą
przestrzegania przepisów i wymagań higieniczno-sanitarnych dotyczących higieny
środowiska, utrzymania nale,?tego stanu higienicznego nieruchomości zakładów
pracy itd., warunków produkcji transportu, przechowania sprzeda0 i nadzoru nad
jakością zdrowotną żywności oraz warunków ?enia zbiorowego, warunków
zdrowotnych produkcji obrotu przedmiotarni uzytku, materialów i wyrobów
przeznaczonych do kontaktów z ,?ością, warunków zdrowotnych środowiska
pracy, higieny pomieszczeń i wymagań w stosunku do sprzętu u?anego w szkołach
i innych procesów nauczania, kontrola przestrzegania przepisów dotyczących
wprowadzania do obrotu produktów biobójczych, substancji chemicznych i ich
mieszaniem, zakazem wprowadzania do obrotu środków zastępczych, wymagań
określonych w przepisach o zawartości niektórych substancji w dymie papierosowym.
Zajmuje się także dokonywaniem analiz ocen epidemiologicznych, działalnością
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zapobiegawczą, przeciwepidemiczną, wydawaniem zarządzeń, decyzji w przypadkach
określonych w przepisach o zwalczaniu chorób zaka",nych, a także szeroko pojętą
działalnością oświatowo-zdrowotną, w celu ukształtowania odpowiednich postaw i
zachowań zdrowotnych.

Na zakończenie Pani Inspektor stwierdziła, że jako jedna z nielicznych Stacji nie
posiadają własnej siedziby, lokal wynajmowany jest od osoby prywatnej. Dodala, źe
sytuacja taka powoduje brak stabilnej pozycji Stacji i generuje duż,e koszty. Finanse
przeznaczane na wynajem, mogłyby być skierowane na dzialania mające na celu
zapewnienia mieszkańcom powiatu, w tym gminy Sępólno jeszcze większego
bezpieczeństwa sanitarnego, czy teź przeznaczone na oświatę zdrowotną
mieszka?ńców. Nadmieniła, że dzialalność Stacji jest bardzo szeroka i na co dzień nie
jest taka widoczna. Podkreśliła, że licząc na świadomość i odpowiedzialność oraz
dobrą wolę, prosi o pomoc w zapewnieniu lokalu, który można by było przeznaczyć
na siedzibę Powiatowej Stacji w Sępólnie Krajeńskim.

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

FINZOZ ,,JANTAR" Ośrodek Terapii Uzależnień i Współuzależnienia

Przewodniczący RM poinformowal, że radni informację otrzymali wraz z materialami
sesyjnymi.

Pan Tomasz Wachowiak Kierownik NZOZ ,,JANTAR? przedstawił sprawozda?nie
Ośrodka za poprzedni rok.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

h) Stacji Opieki Długoterminowej ,,Caritas"

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni informację otrzymali wraz z
materiałarni sesyjnymi.

Pani Zdzisława Skórczewska Koordynator Administracyjny Stacji z ramienia Księdza
Wojciecha Przybyły Dyrektora Diecezji Bydgoskiej ,,Caritas" poinformowała, że ogólną
informację zło$ła na piśmie. Następnie wskazała, że Stacja zajmuje się dwoma
świadczeniarni NFZ tj. opieką długoterminową domową dla pacjentów le,ących i
opieką paliatywną i hospicyjną, która jest świadczona również, u pacjentów w domu,
czyli tzw. hospicjum domowe. W zakresie tego leczenia jest opieka lekarska,
pielęgniarska, rehabilitacyjna i psychologiczna. Pacjenci, którzy trafiają pod opiekę
Stacji są to w większości pacjenci z chorobą nowotworową, po zakończeniu leczenia
onkologicznego w Centrum Onkologii. Następnie Pani Skórczewska stwierdziła, że
Covid zrobił takie spustoszenie, że pacjenci, którzy trafiają do Stacji są to pacjenci z
bardzo zaawansowaną chorobą nowotworową.
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Na zakończenie zwróciła się z prośbą o przekazanie informacji osobom potrzebującym
pomocy, że mogą zgłaszać się do Stacji, która mieści się przy ulicy Kościelnej 8, od
godziny 8,00 do 10,00 codziennie, a numer telefonu w razie potrzeby zarnieszczony
jest na drzwiach. Ponadto wyjaśniła, że Stacja ma lekarzy, którzy wspomagają w
opiece paliatywnej, gdzie jest obowiązek odwiedzin lekarskich dwa razy w miesiącu.
Stacja ma dwóch lekarzy, którzy przyjeżdżają oraz gdy pielęgniarka potrzebuje porady
dla danego pacjenta to kontakt z lekarzem jest w każdej chwili.

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.

Następnie Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
poinformowal, że Pani Zdzisława Skórczewska złożyła informację z działalności
,,Caritasu", natomiast niestety z końcem roku zakończyła działalnosć firma, którą
przez wiele lat prowadziła, bo aż 23 lata Zespół Pielęgniarsko-Środowiskowy ,,Vita",
gdzie przez te wiele lat była okazja współpracować. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego i
Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu mieszkańców, Rady Miejskiej oraz
wszystkich tych, którzy przez te wiele lat mogli liczyć na wspanialą pomoc i opiekę
pielęgniarską wręczyli wiązankę kwiatów i podziękowali za profesjonalną pomoc
świadczoną mieszkańcom Gminy Sępólno Krajeńskie.

Głos zabra?ła Pani Zdzisława Skórczewska stwierdziła, że faktycznie 31 grudnia 2023
roku Pielęgniarski Ośrodek Medycyny Środowiskowo-Rodzinnej ,,Vita" po 23 latach
zakończył swoją dzialalność z racji tego, że pracownicy Zespołu przeszli na zasłużoną
emeryturę. W imieniu swoim i koleżanek podziękowala za kwiaty i za współpracę.
Stwierdziła, że coś się zaczyna i coś się kiedyś kończy.

Przewodniczący RM zarnknął ten podpunkt i przeszedł do kolejnego.

i) Gabinet Rehabilitacji i Terapii Manualnej

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowa?ł, że radni informację otrzyrnali wraz z
materiałami sesyjnymi.

Następnie poinformował, że otrzymał informację telefoniczną, że Pani Prezes Lucyna
Suchomska nie może uczestniczyć w dzisiejszej sesji RM i zadekla?rowała, że jeśli będą
pytania do powyższej informacji to udzieli odpowiedzi pisemnej.

Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

j) IZOMED Zakład Rehabilitacji

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni informację otrzymali wraz z
materiałarni sesyjnymi. Dodał, że w obradach sesji nie uczestniczy Pani Izabela
Sawicka ale jeśli będą pytania do złożonej informacji to zostaną przekazane.
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Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

k) KAPOST Sp. z o.o. - CENTRUM TERAPII KRAJNA

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowa?ł, że radni informację otrzyrnali wraz z
materialarni sesyjnymi.

Pani Agnieszka Myszkowska Prezes Zarządu KAPOST przedstawiła informację z
prowadzenia działalności w Centrum Terapii Krajna.

Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabral radny RM Leszek Kąkol, który w imieniu mieszkańców złożył
podziękowania dla tych artystów, którzy rzeźbią w piasku i robią małe dzieła sztuki.
Wskazał, że mieszkańcy podziwiają i robią zdjęcia.

Pani Prezes przyznała, że Pan Marek od arteterapii jest wysoko ceniony w dziedzinie
sztuki i faktycznie z podopiecznymi Centrum tworzy małe dzieła sztuki. Podziękowała
za docenienie i wskazała, że podziękowania zostaną przekazane Panu Markowi i
podopiecznym Centrum.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

l) POMOST Ośrodek środowiskowej opieki psychologicznej i
psychoterapeutycznej dla dzieci i młodzieży

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, ze radni informację otrzyrnali wraz z
materiałarni sesyjnymi.

Pani Lucyna Borzyszkowska Dyrektor Ośrodka Pomost podziękowała, że pierwszy raz
została zaproszona na sesję Rady, pomimo że Ośrodek działa od 1 stycznia 2021 roku.
Nadmieniła, że w przesłanych materiałach zostaly wskazane standardy
merytoryczno-organizacyjne wokół których Ośrodek pracuje, które też zostały
stworzone w myśl reformy psychiatrii również dzieci i młodzieży, która trwa od 2019
roku, która jest kontynuowana, ulepszana i doskonalona. Głównymi specjalistami,
których zatrudnia Ośrodek jest psychoterapeuta ze specjalizacją dzieci i młodzie0,
psycholog oraz terapeuta środowiskowy.
Pani Dyrektor poinformowała, że uczestniczy w sesji w zastępstwie Kierownika
Ośrodka Pani Ewy Tomas, która nie mogła uczestniczyć, z uwagi na zbyt dużą ilość
pracy w innych Ośrodkach na Pomorzu i Kujawach. Doda?ła, że praca w Ośrodku
dedykowana jest dla dzieci i młodzie$ oraz rodziców. Bo to co z dzieckiem się dzieje
w przeważ,ającej części jest przyczyną dorosłych, czyli środowiska rodzinnego,
szkolnego jak i rówieśniczego. Pani Prezes stwierdziła, że w ubiegłym roku Ośrodek
wykonał ponad 4 tys. świadczeń, gdzie z samego miasta Sępólna jest 481 pacjentów.

Informacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu.
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Następnie Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz ten punkt
porządku obrad.

Ad.8. Sp'rawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni sprawozdanie otrzymali wraz
z materiala?rni sesyjnymi. W związku z tym zło,?ł wniosek o nieodczytywanie
sprawozdmiia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023.

Do złożonego wniosku nikt nie miał uwag, w z'wiazlm z tym Przewodniczący RM
zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku oraz poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Wniosek o nieodczytywanie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim za rok 2023 został przyjęty następującyrni głosarni:

za-13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Następnie stwierdził, źe zgodnie z przyjętym wnioskiem sprawozdanie nie będzie
odczytane. Zapytal, czy ma ktoś pytania do sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim za rok 2023.

Nikt nie zabrał głosu, w związku z tym zarnknął dyskusję i przeszedł do kolejnego
punktu porządku obrad.

Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023 stanowi
załącznik nr 21 do protokołu.

Ad. 9. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
za rok 2023:

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni sprawozdania otrzymali wraz
z materiałarni sesyjnymi. W związku z tym złozył wniosek o nieodczytywanie
sprawozdań z prac Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim za rok 2023.

Do złożonego wniosku nie było pytań, wobec tego Przewodniczący RM zarządził
głosowanie nad przyjęciem wniosku oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Wniosek o nieodczytywanie sprawozdań z prac Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim za rok 2023 został przyjęty następującymi głosami:

za-13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował, że w związku z przyjętym wnioskiem
sprawozdania zostaną dołączone do protokołu i przy każdym sprawozdaniu otwarta
będzie dyskusja.
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a) Komisja Rewizyjna

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji
Rewizyjnej.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zamknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

b) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zamknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

c) Komisji Budżetu

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji Budżetu.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zamknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

d) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji Oświaty,
Kultury, Sportu i Zdrowia.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zamknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

e) Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji
Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zarnknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

f) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środow'ska.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zamknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

g) Komisji 8tatutowej i Pomocy Społecznej

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem z prac Komisji
Statutowej i Pomocy Społecznej.

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący RM zarnknął dyskusję.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.
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W dalszej kolejności Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach

prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformował, że powyższe sprawozdanie radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Ośw'aty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim poinformował, że informację pisemną radni otrzyrnali.
Następnie wskazał, źe średnie zosta?ły uzyskane na wszystkich stopniach awansu.
Stwierdził, że jest to 15 rok wejścia w ,$cie tego przepisu w ustawie karta nauczyciela
o obowiązku uzyskania średnich wynagrodzeń przewidzianych w poszczególnych
stopniach awansu zawodowego u nauczycieli i w Gminie Sępólno Krajeńskie
uzyskano te średnie wyrnagane ustawą, bez konieczności wypłaty jednorazowego
dodatku uzupełniającego. Nadmienił, że w minionyrn roku nie urucharniano grantu
oświatowego Gminy Sępólno Krajeńskie, czyli takiej formy dodatkowego uzyskania
średnich wynagrodzeń poprzez uruchomienie zajęć dodatkowych w szkołach.
Następnie omówił sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach
prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie, które stanowi załącznik nr 30 do
protokołu. Stwierdził także, że nauczyciele nie dostają tych pieniędzy dlatego, że są
nauczyciela?rni, ale dlatego że na nie uczciwie, rzetelnie pracują.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu z porządku obrad.

Ad. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przyznania statuetki za osiągnięcia sportowe wraz z nagrodą
pienięŹną

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały został przedstawiony oraz pozytywnie zaopiniowany na Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, ze nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie przyznania statuetki za osiągnięcia sportowe wraz z nagrodą
pieniężną zostala przyjęta następując3mni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych
W chwili głosowania obecnych byyło 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Uchwała Nr LXIV/581/2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 31
stycznia 2024r. w sprawie przyznania statuetki za osiągnięcia sportowe wraz z
nagrodą pieniężną stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

b) wprowadzenia opłaty targowej, określenia jej wysokości oraz
zarządzenia jej poboru w drodze inkasa

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwa?ły.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który w imieniu handlujących na targowisku
poinformował o problemie zalegającej wody na posadzce targowiska, ponieważ gdy
pada deszcz ha?ndlujący stoją w wodzie. Zapytal, kiedy zostanie to naprawione.

Pan Jarosław Dera stwierdził, że jest to raczej wolny wniosek, który nie ma zupełnie
wpływu na treś«5 uchwały. Dodał, że woda jest na bieżąco usuwana.

Przewodniczący RM stwierdził, że sprawa jest poważna i zostanie odnotowana w
protokole i będzie można do tematu powrócić.

Radny RM Kąkol dodał, że zawsze jest ta woda zgarniana, ale jak pada w piątek to ta
woda tarn stoi i handlujący stoją w wodzie.

Przewodniczący RM stwierdził, że zostało to odnotowane i radny otrzyma odpowiedż
w jaki sposób zostanie to usunięte.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia jej wysokości oraz
zarządzenia jej poboru w drodze inkasa została przyjęta następującymi głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych
W chwili głosowania obecnych byyło 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Strona 19 z 21



Uchwała Nr LXIV/582/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
stycznia 2024r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowe3, określenia jej
wysokości oraz zarządzenia jej poboru w drodze inkasa stanowi załącznik nr 34
do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacji i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że nie otrzyrnał odpowiedż na interpelacje lub
zapytanie, poniewa?ż nie zostały złożone.

W związku z tym zarnkna'l ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 13. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielnie
odpowiedzi na złożone wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomnia?ł złożone wnioski i poinformował, że
wszystkie będą omawiane i analizowane z pracownikarni. Jeżeli będą wymagały
opinii, tak jak wniosek dotyczący postawienia parasoli na pla$, to trafią na
poszczególne komisje RM i na następnej sesji zostaną udzielone stosowne odpowiedzi.
Ponadto wskazał, że rozumiemy też potrzebę miejsca dla niepełnosprawnych i to
raczej przed NZOZ DOKTÓR lub w pobliżu wejścia.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do wniosków złożonych na
dzisiejszej sesji?

Nikt nie zabral głosu.

W następnej kolejności Przewodniczący RM poinformował, że otrzymal do wiadomości
pisma jakie zosta?ły wysłane do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Bydgoszczy
dotyczące wniosków złożonych na poprzednich sesjach w sprawie usprawnienia
wyjazdu z ulicy Targowej na ulice Sienkiewicza. Pisma zostały przekazane radnemu
RM Panu Januszowi Tomasowi oraz pozostałym radnym do zapoznania się.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski z poprzednich sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi w sprawie usytuowania barierki przy zejściu ze schodów prowadzących
do filii Biblioteki Publicznej znajdującej się w Urzędzie Miejskim oraz przy schodach
od strony chodnika przy ulicy Kościuszki w stronę Urzędu Miejskiego. Wskazał, że
dwustronna barierka zarnontowana jest przy zejściu z ulicy Kościuszki w stronę
Urzędu Miejskiego, a także ta w Bibliotece.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która zapytała o
barierkę prowadzącą z ul. Hallera do kościoła, ponieważ widziała ekipę, która
wykonywała tam pomiary. Zapytała, czy będzie to zrealizowane.
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Pan Jarosław Dera poinformował, ze osoba który montowała barierki została
skierowana do Referatu IRG i jeżeli była tam jakaś ekipa na pomiary, to
najprawdopodobniej Pani Kierownik ustaliła pobranie wymiarów, ale nie wie
dokładnie na jakim to jest etapie.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu IRG stwierdziła, że faktycznie
pomiary są zbierane, aby te barierki wycenić, bo jest kolejny wykonawca. Jak
wcześniej było wspomniane koszt takich barierek to ponad 10 tys. zł, dlatego szukano
kolejnego wykonawcę, aby ponownie podjąć temat postawienia tych barierek.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 14. Zakończenie sesji

O godz. 13:20 w ?:4ku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udzial w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn LXIV
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 19 lutego 2024 roku.
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